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BULLETIN 
INFORMACE Z CHARIT 

V ČESKOBUDĚJOVICKÉ DIECÉZI 

Rekord Tříkrálové sbírky│Duchovní zastavení│Charity mají nové stanovy│Novinky 

v Charitách│Charita ČR vyzývá vládu k řešení ekonomické krize│Interview se 

zahraničními dobrovolníky 

 

Tříkráloví koledníci opět přinesli požehnání do domovů lidí. Letošní ročník je navíc rekordní. 

SLOVO ŘEDITELE 

Vážené kolegyně, vážení kolegové, 

přestože jsme už všichni zahlceni pracovními 
povinnostmi, stále ještě jsme na počátku 
nového roku, do kterého bych Vám chtěl 
popřát hodně zdraví, štěstí a radosti v osob-
ním i profesním životě.  
Máme za sebou několik nelehkých roků – 
zvládli jsme covid, příliv ukrajinských 
migrantů – a jak se zdá, další ne příliš jedno-
duchý právě začíná. Všudypřítomné zdražová-
ní zatěžuje naše osobní rodinné rozpočty, 
a ještě víc komplikuje situaci v nízko-
příjmových skupinách našich obyvatel a lidem 
v nouzi obecně. Měli jsme na toto téma před 

pár dny setkání předsedů našich diecézních 
odborných kolegií, a přestože informace 
z terénu a ze služeb nejsou příliš optimistické, 
jsou pro nás zároveň motivací, jak třeba 
i pozměnit naše služby a také naše vlastní 
fungování. Bude to tématem jednání odborných 
kolegií i společného jednání ředitelů. Byl bych 
rád, abyste jako součást neziskové organizace 
se stoletou tradicí mohli dál pracovat v klidu, 
s jistotou a důvěrou ve svého zaměstnavatele.  
Tento rok pro nás nicméně začal příjemně. 
Dosáhli jsme historického výsledku ve výtěžku 
Tříkrálové sbírky, za což patří dík vám všem, 
kteří jste se na její přípravě podíleli, obětovali 
své volno ve prospěch největší dobročinné 
sbírky v zemi a získali tak pro nás rekordních 
11 milionů korun na služby a projekty. Ještě  
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jednou Vám za to chci osobně touto cestou 
poděkovat. 

U několika našich Charit došlo od nového roku 
ke změnám. Došlo ke sloučení Charit Prachatice 
a Vimperk, Pacov a Pelhřimov a Veselíčko a Písek. 
Všechny Charity mají zároveň nové stanovy, které 
nám v prosinci při bohoslužbě předal pan biskup 
Vlastimil Kročil. Dokončili jsme strategický plán 
DCHCB a strategické plány místních Charit budou 
vznikat v příštích měsících. Některé z projektů, 
které jsou v dohledu, Vám v tomto čísle představí 
sami ředitelé jednotlivých oblastí, zbylé budeme 
představovat postupně.  

Děkuji Vám za Vaše nasazení, za energii, kterou 
věnujete potřebným a také za to, že si Charita díky 
Vaší kvalitní práci udržuje statut důvěryhodné 
a seriózní organizace.  

Ať Vás Boží požehnání provází celým rokem 2023.  

Jiří Kohout, ředitel Diecézní charity 
České Budějovice 

 

REKORDNÍ VÝNOS 
TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY 

2023 
Tříkrálová sbírka v českobudějovické 
diecézi letos dosáhla historického 
výsledku – výtěžek je 11 396 471 korun 
včetně online a bezhotovostních plateb 
(o dva a čtvrt milionu víc než předešlém 
roce). Je to zásluha všech farností, které se 
do sbírky aktivně zapojily, a charitních 
koordinátorů. Patří jim velký dík za to, jak 
dokázali sbírku připravit a vyslat tisíce 
koledníků do všech koutů naší diecéze. 
Historicky nejvyšší byl i počet kasiček 
2411 (o 380 více než v předešlém roce). 
Za tento úžasný výsledek musíme 
poděkovat také všem, kdo v této eko-
nomicky nelehké době neváhali přispět 
na pomoc lidem, kteří to nejvíce 
potřebují. 

ÚSPĚCH NA STRAKONICKU 
Historického výsledku dosáhla například 
Charita Strakonice, kde se podařilo vybrat 
o 200 tisíc víc než v loňském roce, a to už 
je skutečně ohromný úspěch. Výtěžek 
bude využit na přístavbu Domu klidného 
stáří sv. Anny, konkrétně na novou výva-
řovnu.  

KDE PENÍZE POMOHOU 
V letošním roce je schváleno na 8 desítek 
záměrů pomoci. Především jde o pomoc 
nemocným, rodinám s vážně nemocnými 
nebo hendikepovanými dětmi, seniorům, 
rodičům samoživitelům a dalším lidem 
v nouzi. V plánu máme ale například 
i obnovu vozového parku pro naše 
pečovatelky, protože některá auta už tráví 
víc času v servisech než na cestách 
za klienty. Peníze z Tříkrálové sbírky 
pomohou také doplnit vybavení našeho 
humanitárního skladu, který je zázemím 
pro mimořádné situace. Všechny záměry 
využití peněz jsou na internetových 
stránkách jednotlivých Charit stejně jako 
na letáčcích, které nosili koledníci s sebou, 
takže si každý mohl přečíst, na co v daném 
regionu přispívá.  

https://www.dchcb.cz/trikralova-sbirka/zamery/
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POZVÁNKA NA DUCHOVNÍ 
ZASTAVENÍ 

 
Několikrát v roce zveme všechny zaměstnance 
na akci s názvem Duchovní zastavení. 
V posledních měsících se však pro malý zájem 
muselo rušit. Proto bychom rádi trochu více 
přiblížili, co je jeho cílem a jak probíhá. Je 
volným pokračováním Dne s Charitou, kde se 
zaměstnanci seznamují s organizací jako 
takovou, s její strukturou, posláním, hodnota-
mi, ale také benefity a fungováním. Protože 
práce v Charitě je z principu jejího fungování 
mnohdy stresující – zaměstnanci se setkávají 
s lidmi v nouzi, s lidmi s problémy a hendike-
py, kteří mohou prožívat také existenční krizi, 
a to pak doléhá i na ně samotné, chceme jim 
nabídnout mimo jiné i tuto formu odpočinku, 
zastavení. Třeba od práce. Od všedních dnů. 
Víc prozradí organizátor našich Duchovních 
zastavení, prezident Diecézní charity České 
Budějovice páter Stanislav Brožka. 
 

1/ Co je cílem Duchovního zastavení, které 
Charita pravidelně organizuje? Kdo se ho 
může zúčastnit?  

Jak napovídá název, jedná se především 
o zastavení. Důležitost zastavení vnímám na dvou 
rovinách. Jednak je to prostředek k odpočinku, 
jednak je to příležitost k zamyšlení. Každý z nás 
určitě čas od času potřebuje opustit zaběhnutý 
kolotoč povinností a trochu si oddychnout, změnit 
prostředí a vyčistit si hlavu. Aby naše zastavení 
mohlo být také příležitostí k zamyšlení, zvu na 
jednotlivá setkání lektory, kteří nám mohou 
nabídnout pár myšlenek k meditaci.  

2/ Z toho plyne, že se mohou zúčastnit věřící, 
ale také lidé, kteří k církvi nemají tak blízko. 
Jak je Duchovní zastavení vlastně tematicky 
zaměřené? Co je jeho podstatou?  

Duchovní zastavení není v první řadě vzdělávací 
akce. Určitě jde o to, se něco dozvědět, ale spíše 
bych chtěl nabídnout prostor k vlastnímu 
přemýšlení. Případně možnost rozhovoru na 
duchovní témata v nejširším smyslu slova. Často  

se lidé ostýchají mluvit o věcech, které je 
trápí. Ale všichni dobře víme, jak je to 
potřebné a uzdravující. Určitě se za naše 
záležitosti také můžeme modlit a prosit 
o Boží světlo.  

3/ Jak často se Duchovní zastavení 
koná a je vždy na stejném místě?  

Duchovní zastavení se koná nepravidelně. 
Snažím se zařídit, aby mohlo proběhnout 
alespoň čtyřikrát do roka. Mou 
představou je, aby místo, kde se zastavení 
koná, bylo pokaždé jinde. Postupně nám 
vykrystalizovaly osvědčené lokality – 
Štěkeň, Klokoty, Lomec, Veselí nad 
Lužnicí, Dobrá Voda u ČB, ale věřím, že 
další místa ještě čekají na své objevení. 

P. Stanislav Brožka, prezident Diecézní charity České 
Budějovice 

 

 SBÍRKA NA POMOC 
TURECKU A UKRAJINĚ
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NOVINKY V CHARITÁCH 

ŘEDITELÉ PROZRAZUJÍ, CO ČEKÁ JEDNOTLIVÉ CHARITY 

V LETOŠNÍM ROCE 

2023 

České Budějovice 
František Nestával 
Charita České Budějovice 
má před sebou spoustu 
nových úkolů, které jdou 
ruku v ruce i s ostatními 
charitami. Čeká nás v první 
polovině tvorba strategi-
ckého plánu Charity České 
Budějovice na několik let 
dopředu a zpracování PR 
plánu. Rovněž i možná no-
vinka rozpracování plánu 
rozvoje a organizace Tří-
králové sbírky v ORP České 
Budějovice s vizí do bu-
doucna na celý vikariát. Od 
těchto plánů a vizí bude 
pokračovat velmi slibně 
vedená komunikace a pod-
pora s obcemi, farními 
úřady, magistrátem, škol-
kami, školami, vysokými 
školami, dobrovolníky a 
skauty.  
V čem Charita České Budě-
jovice udělala obrazně 
mílové kroky je rozvoj 
fundraisingu u velkého 
počtu našich partnerů, kte-
rých si velmi vážíme. 
Orientace na jejich pomoc 
v oblasti poradenství, logi-
stice, materiálu je jen malý 
výčet toho, že se nezamě-
řujeme jen na finanční 
stránku.  
Novinkou v tomto roce bu-
dou, a v to pevně věříme, 
nové elektromobily pro vy-
užití na cestách za pacienty, 

klienty a uživateli. S tím je 
spojené rovněž vybudování 
nabíjecí stanice ve spolu-
práci s naším partnerem. S 
obnovením vozového parku 
je spojena i druhá vlna 
polepů aut s novým logem. 

 

 

 
Jako poděkování pro vše-
chny zaměstnance Charity 
České Budějovice za jejich 
neúnavnou práci, se mohou 
opět těšit na tradiční odpo-
činkovou akci v červnu. 
Postupně doplňujeme a vy-
rábíme nové charitní oble-
čení, budeme se opět snažit 
o finanční ocenění, jejich 
podporu a zviditelnění této 
náročné práce. Jsme stabil-
ním zaměstnavatelem a bu-
deme se snažit o další 
benefity ve spolupráci se 
všemi partnery např. slevy 
v knihovnách, kurzy jógy 
pro zaměstnance, zvýhod-
něné ceny masáží, vstu-
penky do divadla, plavenky, 
apod. 

Jsou tady i výzvy, které jsou 
před námi: stojíme o udrže-
ní projektu Budějcká stra-
venka, Budějcká noclenka 
ve spolupráci s magistrá-
tem, budeme ukončovat 
projekt Novohradská. 

 
Č. Krumlov – Kaplice 
Ivana Žáčková 
Už za několik týdnů nás če-
ká sloučení Charity Kaplice 
a Charity Český Krumlov. 
Změna názvu, dokumenta-
ce, nahlášení dotčeným 
orgánům, nová loga na do-
kumentech, autech, stře-
discích, atd. Rozšíříme 
spolupráci s Farní charitou 
Vyšší Brod po zrušení jejího 
IČO. 
I nadále budeme pracovat 
na zvyšování povědomí 
o naší činnosti na Česko-
krumlovsku (sociální služ-
by, humanitární činnost, 
sbírková činnost atd.). 
Chceme dál rozvíjet spolu-
práci s farními charitami – 
Vyšší Brod, Velešín, Kájov – 
dle metodiky, kterou zatím 
DCHČB připravuje. 

 
Prachatice-Vimperk 
Dana Marková 
V letošním roce dokončíme 
všechny procesy spojené 
s fúzí Charity Prachatice 
a Charity Vimperk. Naším 
cílem je dál provozovat 
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(domov pro seniory, pečo-
vatelská služba, sociálně 
aktivizační služby pro 
rodiny s dětmi, krizová 
pomoc, azylový dům pro 
matky s dětmi, azylový dům 
pro muže, terénní program, 
stejně tak zdravotnické 
zařízení domácí péče a do-
provázet pěstounské rodi-
ny – projekt Pěstoun). Ve 
všech službách budeme 
pracovat na zkvalitňování 
služeb a aktualizovat stan-
dardy kvality. Nezbytné je 
zajistit dostatek kvalitních 
pracovníků ve všech pro-
jektech a vytvořit tyto 
plány: strategický plán, PR 
plán, fundraisingový plán, 
plán řešení mimořádných 
situací, plán "výtěžnosti" 
dotací a grantů. 
Plánujeme také dobudovat 
sklad humanitární pomoci 
a pomoci lidem v nouzi. Dál 
budeme poskytovat také 
humanitární pomoc, pomoc 
lidem v nouzi nad rámec 
služeb dle aktuální situace 
během roku. 
 

 
 
Naším velkým projektem je 
také velká benefiční akce, 
kterou bychom chtěli 
pořádat pravidelně každý 
rok: "ŠUMAVSKÝ WALK-
RUN" (předběžný název) – 
jednalo by se o pochod i běh 
Šumavou s počtem účast-
níků několika set, je to velký 

plán, bude vyžadovat hodně 
práce, získání partnerů. 
Nevíme, zda to zvládneme 
zorganizovat ještě letos, ale 
pokusíme se o to. Určitě 
bychom chtěli I. ročník 
nejdéle v roce 2024.  
Naším cílem je také získá-
vání nových dárců a pořá-
dání akcí pro dárce (spon-
zory) jako poděkování. 
 

Písek 
Dalibor Dávid 
Od nového roku je Charita 
Písek sloučena s Charitou 
Veselíčko. V lednu probíhá 
stěhování sídla do Sou-
kenické ulice 161 v Písku. 
Získáváme tak větší pros-
tory pro administrativu a 
pro některé z našich služeb 
(Oblastní poradna Písek, 
Středisko pomoci, Dobro-
volnické centrum). Měníme 
organizační strukturu: služ-
by budou nově spadat pod 
vedoucí služeb, komunika-
ce a vztahy s veřejností 
budou mít svůj vlastní úsek. 
Máme po-danou žádost o 
podporu projektu Integrace 
cizinců Střediska pomoci, 
financovaného z OPZ+. 
Pokud bude projekt pod-
pořen, budeme ve spolu-
práci s obcemi a dalšími 
organizacemi podporovat 
integraci uprchlíků v celém 
ORP Písek a ORP Milevsko. 
Od poloviny roku bychom 
chtěli v celém ORP Písek a 
ORP Milevsko podporovat 
pečující osoby, také v rámci 
projektu z OPZ+. V rámci 
projektu usilujeme také o 
rozšíření úvazků v Sociálně 
aktivizační službě v Milev-
sku. Jsme zapojeni do pro-
jektu MAS Brány Písecka, 

kde rozjíždíme projekt 
sdíleného sociálního pra-
covníka pro obce správního 
obvodu Mirovice a aktivi-
začního pracovníka pro 
obyvatele DPS Mirovice.  
 

 
 
Začátkem roku nám byl 
darován elektromobil z na-
dace Forvia Foundation. 
Pro pečovatelskou službu 
v Písku a v Milevsku letos 
dostaneme 9 ks nových 
hybridních vozů finan-
covaných z IROP.  

 
Strakonice 
Olga Medlínová 
Dům klidného stáří sv. Anny 
se připravuje na přístavbu 
a rozsáhlou rekonstrukci. 
V listopadu 2022 podala 
Charita Strakonice projekt 
do programu Národního 
plánu obnovy.  
Předmětem předkládaného 
projektu je stavba nové 
budovy, která bude bezpro-
středně navazovat na stáva-
jící domov pro seniory s ná-
zvem Dům klidného stáří 
sv. Anny v Sousedovicích v 
okresu Strakonice.  
Domov se nachází v jiho-
západní části této obce 
v rekonstruovaném objektu 
bývalé školy. Přístavbou 
nové budovy navýšíme jeho 
kapacity a dojde ke změně  
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ve struktuře pokojů (bude 
zrušen čtyřlůžkový pokoj), 
vznikne 33 jednolůžkových 
pokojů a 4 dvoulůžkové.  
Současně vzniknou nové 
prostory, které zkvalitní 
život klientů DKS – prostor-
ná jídelna, která bude 
sloužit i k pořádání spole-
čenských akcí, relaxační 
místnost, jejíž část bude 
sloužit jako kaple, ale která 
bude vhodná i pro setká-
vání klientů s rodinnými 
příslušníky a přáteli. Dále 
také další tolik potřebné 
komunikační, technické a 
hygienické prostory. 
Akce tedy řeší zvyšování 
kapacity DKS jako poby-
tového zařízení sociálních 
služeb, zlepšení soukromí 
jeho klientů jako základní 
lidské potřeby a rozšíření 
i zkvalitnění společenských 
prostor jako příjemného 
a bezpečného místa pro set-
kávání klientů navzájem, 
ale i s lidmi žijícími mimo 
zařízení. 
Nový projekt řeší mimo jiné 
i úsporu energií pomocí 
zateplení a alternativních 
zdrojů vytápění. Pokud 
bychom dotaci obdrželi, 
realizace by mohla začít již 
v červenci tohoto roku. 
 
Horažďovice 
Šárka Čáňová 
Aktuálně rozjíždíme naši 
aktivitu na Nepomucku – 

občanskou poradnu. Snaží-
me se kontaktovat místní 
služby a obecní úřady s pro-
sbou o zveřejnění vzniku 
a fungování nové poradny. 
 

 
 
V pečovatelské službě aktu-
álně přebíráme klienty 
Charity Sušice na území 
v působnosti Města Nal-
žovské Hory – plníme tak 
jeden z bodů Strategického 
plánu DCH.  
Sestry domácí zdravotní 
péče se také připravují 
na návštěvu P. Ludmily 
Kučerové a jejích spolupra-
covnic – chceme řešit prak-
tické dotazy stran vyúčto-
vání úkonů zdravotním 
pojišťovnám. 

 
Sušice 
Karel Weishäupel 
Od 1. ledna 2023 se vedení 
Charity Sušice přestěhovalo 
do nových prostor na ulici 
Havlíčkova 110, kde sídlí 
středisko Sušice. V součas-
né době na středisku v Suši-
ci probíhají rekonstrukční 
práce sociálního zázemí pro 
zaměstnance. 
V letošním roce čekáme 
na dodávku 10 nových 
vozidel na alternativní 
pohon. Dojde tak k dlouho 
očekávané obměně vozové-
ho parku. 
V červu se otevírá nové 
středisko ve Strašíně. Bude 
zde zázemí pro pečovatel-

skou i odlehčovací službu, 
poradenství a zázemí pro 
sociálně aktivizační služby. 
V rámci vzdělávání probíhá 
pro pracovníky v sociálních 
službách nástavbový kurz 
bazální stimulace.  
Charita Sušice by ráda zí-
skala certifikát pracoviště 
Bazální stimulace. 
 

Tábor 
Miroslav Petrášek 
Za Charitu Tábor se chystá-
me hlavně stabilizovat nové 
služby jak personálně, tak 
co se týká standardů, vnitř-
ních směrnic a hlavně vnitř-
ní komunikace. Plánujeme 
k tomuto tématu několik 
školení a těšíme se na pro-
ces vzniku strategického 
plánu pro naši Charitu. 
Za zmínku určitě stojí plá-
nované rozšíření noclehár-
ny pro muže o 4 lůžka pro 
ženy. V současnosti je v Tá-
boře na ulici z lidí bez do-
mova 1/3 žen a prakticky 
nemají kde přespat.  
Plánujeme také oddělit po-
travinovou pomoc od Ob-
čanské poradny a dále ji 
rozvíjet i do periférií tá-
borského okresu. 
 

 
 
Chceme dále téže udržovat 
vzniklé projekty jako je 
Táborská stravenka, Tábor-
ská noclenka či Polévka.  
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Máme velkou radost ze 
vzniku „Naslouchárny“, kde 
klienti noclehárny a terén-
ního programu pro lidi bez 
domova mají možnost se-
tkat se s knězem a řešit 
s ním otázky po smyslu 
života a víry. 
V rámci adiktologických 
služeb plánujeme rozšiřo-
vat terénní program o ve-
černí obchůzky města a dále 
nabízet všem občanům tes-
tování na infekční choroby 
jako žloutenka, HIV, apod. 
Co se týká PR akcí, plánu-
jeme přednášky pro veřej-
nost v našich preventivních 
službách, ale i Zahradní 
slavnost v rámci propagace 
našich služeb, což se nám 
v loňském roce osvědčilo. 
Již po 23. plánujeme ver-
nisáž fotografií profesora 
Jindřicha Štreita. Na prosi-
nec plánujeme adventní 
jarmark/bazárek. 
Z dlouhodobých plánů je 
zasazování se o vznik 
nízkoprahového denního 
centra pro lidi bez domova, 
které v Táboře citelně 
chybí. 

 
Týn nad Vltavou 
Jitka Dopitová – vedoucí sl. 
Charita Týn nad Vltavou 
vstupuje do nového roku 
s novou registrovanou so-
ciální službou – Sociálně 
aktivizační služby pro rodi-
ny s dětmi. Služba navazuje 
na dlouhodobý projekt SOS 
Rodina, který byl ukončen k 
prosinci roku 2022. 
Sociální pracovnice bude 
pomáhat rodinám s dětmi 
v obtížných životních situ-
acích, které rodiče nedoká-
žou sami bez pomoci pře-

konat. Pomoc je zaměřená 
na porozumění potřeb dětí, 
obnovu a podporu zdravé-
ho vztahu mezi rodičem 
a dítětem a minimalizaci 
negativních dopadů na dítě 
související s konflikty v ro-
dinném či širším sociálním 
prostředí.  
Pečovatelská služba se ne-
ustále rozvíjí a inovuje, 
a proto nový rok zahájila 
zavedením čteček, které 
usnadní pečovatelkám vy-
kazování péče a následně 
též zjednoduší vyhotovení 
vyúčtování. 
Snažíme se vytvářet pro 
pečovatelky funkční a pří-
jemné zázemí. V prostorách 
kanceláře mají novou ku-
chyňskou linku a také v 
letošním roce plánujeme 
nákup nového automobilu. 
Půjčovnu kompenzačních 
pomůcek bychom rádi do-
plnili o nové pomůcky.  
 

 
 
Občanskou poradnu a Níz-
koprahové zařízení pro děti 
a mládež Bongo se budeme 
snažit rozvíjet po stránce 
metodické a zaměříme se 
na kvalitní vzdělávání 
zaměstnanců.  
Projekt Klub seniorů bude 
nadále pokračovat v podob-
ném duchu, kdy nabízí 
každý měsíc pestrý pro-

gram. Cílem projektu je 
předcházet sociální izolaci 
seniorů prostřednictvím 
nabídky aktivit v bezpeč-
ném prostoru klubu. 
 

Třeboň 
Dana Zavadilová 
Charita Třeboň má pro další 
období před sebou velkou 
výzvu. V našem vikariátu 
působíme na jednom území 
spolu s Charitou Jindřichův 
Hradec. Z pohledu stra-
tegického plánu by bylo 
účelné, aby došlo k našemu 
sloučení. Rozhodnutím pa-
na biskupa jsme však do-
stali příležitost prokázat 
svoji samostatnost a schop-
nost rozvoje a tím naplnění 
minimálních kritérií daných 
strategickým plánem.  
Budeme tedy intenzivně 
pracovat na tom, abychom 
tuto příležitost využili – 
zaměříme se na rozšiřování 
našich stávajících sociál-
ních služeb a vznik návaz-
ných činností, na dobro-
volnickou práci či na vznik 
střediska pomoci. Dále také 
na nové fundraisingové 
a PR aktivity. 
 

Jindřichův Hradec 
Karolína Píchová 
Začátek roku 2023 se nese 
ve znamení novinek a změn. 
Otevřeli jsme zcela novou 
sociální službu Sociální 
rehabilitaci sv. Markéty, 
která je určená osobám 
v krizi. Služba je v tuto 
chvíli poskytována zcela 
terénní formou. V průběhu 
roku počítáme s vytvoře-
ním nácvikového bytu, 
a tedy s kombinací s am-
bulantní formou. 
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Na konci loňského roku 
2022 došlo ke stěhování 
Výdejny Samaritán z tzv. 
Bílého domu (Pravdova 
837, 377 01 Jindřichův 
Hradec) na novou adresu 
(sídliště U Nádraží 1302, 
377 01 Jindřichův Hradec) 
prozatím do dočasných pro-
stor. Nyní je před námi 
stěhování Poradny pro lidi 
v nouzi a Sociální reha-
bilitace sv. Markéty.  
Prostory, ve kterých 
bychom měli být stabilně, 
se nachází na téže adrese, 
ale aktuálně probíhá jejich 
rekonstrukce. Těšíme se, že 
nejpozději od dubna zde 
bude možné najít nejen 
Výdejnu Samaritán, Pora-
dnu pro lidi v nouzi, Sociální 
rehabilitace sv. Markéty, ale 
i zázemí pro dobrovolnické 
centrum, neformální vzdě-
lávání dětí a mládeže a 
komunitní aktivity pro oso-
by z Ukrajiny. 

 

 
 
Kromě již běžných činností 
a aktivit je před námi 
spousta dalších výzev, jako 
je vytvoření dobrovolnic-
kého centra, naše připra-
venost reagovat na mimo-
řádné události, pokračování 
v pomoci lidem z Ukrajiny, 
vč. realizace komunitních 
aktivit. Doufáme, že k iden-
tifikování a začlenění po-

třebných aktivit a jejich 
správnému načasování nám 
pomůže strategické pláno-
vání, na které se chystáme.  
 
Pelhřimov 
Jiří Smrčka 
S novým rokem se pacovská 
Charita stala součástí své 
větší pelhřimovské „sestry“. 
Pečovatelská služba i půj-
čovna kompenzačních po-
můcek se sloučily se stej-
nými službami v Pelhři-
mově a zachovaly si v Pa-
cově své oddělené, pelhři-
movským vedoucím pod-
řízené pracoviště. Nízko-
prahové zařízení pro děti 
a mládež Spirála funguje 
stejně jako dosud. Sloučení 
Charit radikálně pozname-
nalo pouze službu Senior 
TAXI, která zanikla. 
V současné době pracujeme 
na tom, abychom nastavili 
jednotné podmínky a pra-
vidla pacovských i pelhři-
movských služeb. Ve spo-
lupráci s místní akční sku-
pinou Via rustica se chystá-
me rozšířit působení naší 
Charitní záchranné sítě, 
která by v Pacově také měla 
brzy získat další pracoviště. 
Sloučení dvou uvedených 
organizací přineslo zaměst-
nancům mnoho povinností 
navíc, a proces ještě zdaleka 
není u konce. Za nezbytné 
pro fungování nyní téměř 
sedmdesátičlenného týmu 
v tomto roce považujeme 
nalezení příležitosti ke spo-
lečnému setkání a vzá-
jemnému seznámení všech 
našich pracovníků.  

 

Kamenice nad Lipou 
Jitka Koubová 
V letošním roce bychom se 
rádi zaměřili na větší pro-
pagaci našich služeb a 
dalších doprovodných akcí. 
Navázali bychom rádi spo-
lupráci s místním fotbalo-
vým klubem a uskutečnili 
jednu společnou akci na 
podporu naší Charity.  
Rádi bychom navázali 
úzkou spolupráci s městem 
Kamenice nad Lipou 
ohledně nového Komu-
nitního centra, které se 
bude od května otvírat. Zde 
máme možnost pořádat 
velké společenské akce, 
využít kinosál i novou klu-
bovnu. V Komunitním cen-
tru bude také nově sklad 
kompenzačních pomůcek.  
Vznikne u nás také nová 
služba – Charitní záchranná 
síť za podpory MAS Via 
rustica z. s. a to od 1. března 
2023. Projekt je finančně 
podpořen na tři roky 
a budeme moci zaměstnat 
nového pracovníka na 
poloviční úvazek.  
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CHARITY MAJÍ NOVÉ STANOVY 
Dne 6. prosince 2022 převzali 
ředitelé Charit z rukou česko-
budějovického biskupa Mons. 
Vlastimila Kročila nové stano-
vy. "Přesně před rokem jsme si 
připomněli 30 let od obnovení 
činnosti naší diecézní Charity, 
jejímž jsme jako biskupství 
zřizovatelem. Za ta tři deseti-
letí se podařilo vybudovat 
z mého pohledu velké dílo. 
Charity dnes mají 650 zaměst-
nanců a stovky dobrovolníků 
pracujících ve více než 70 
službách. Takto velká organizace potřebuje tak jako my všichni ve svém životě řád. Proto 
i Charita potřebovala vytvořit nová pravidla," uvedl.  
Stanovy jsou v platnosti od nového roku a všechny Charity je mají vyvěšené na svých 
webových stránkách.  
 

CHARITA V REAKCI NA EKONOMICKOU 
SITUACI VYZÝVÁ VLÁDU KE ZMĚNÁM 

Rostoucí náklady na život jsou nejpalčivější starostí pro 93 % Evropanů, jak 
ukazuje poslední průzkum Evropského parlamentu, což má vážný dopad na situaci 
lidí s nízkými příjmy, zejména rodičů samoživitelů, seniorů a mladých lidí. 
Nezvládají pokrýt základní potřeby, jako je vytápění domů, nákup potravin nebo 
placení nájmu. Během uplynulého roku došlo v rámci celé Evropy k 40 % nárůstu 
počtu lidí, kteří hledají podporu u poskytovatelů sociálních služeb v charitní síti. 
Jsme přesvědčeni, že ke zlepšení situace povede pouze systémová změna 
podmínek. Proto vládě České republiky doporučujeme, aby se zasadila o: 

1. Systematické, důstojné a stabilní financování pracovníků v sociálním sektoru  

2. Zajištění sítě podpory a pomoci, která by dosahovala do všech lokalit v rámci ČR 
(terénní poradenství, dosažitelné bydlení) 

3. Zajistit možnost oddlužení všem, kteří to potřebují a jsou motivováni situaci řešit  

4. Úpravu systému sociálních dávek (revize systému, jeho pružnost) 

„Tato doporučení vnímáme jako základní brzdu před rychlým a masivním chudnutím 
české populace. Bydlení je základní stavební kámen, teprve poté lze řešit tíživou situaci 
člověka,“ říká Iva Kuchyňková, manažerka pro sociální advokacii Charity ČR. 
(jedná se o výtah z tiskové zprávy Charity ČR, více na www.charita.cz)
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POZNEJTE NAŠE 
DOBROVOLNÍKY ZE 

ZAHRANIČÍ 

Miloš ze Srbska přicestoval na podzim, 
Mohamed z Egypta do zatím největších 
mrazů této zimy. Pracují v Dobro-
volnickém centru Diecézní charity ČB. 
Co dělají a jak se jim v Česku líbí? 
 

 
 
Proč jste se rozhodli pracovat jako 
dobrovolníci? Je to vaše první zkuše-
nost? 
Mohamed: Věřím, že je mou lidskou 
povinností věnovat část svého času tomu, 
kdo potřebuje pomoc. A to nejen tím, že 
budu dobrovolně pracovat v nějaké nevlád-
ní organizaci, ale také to mít jako svůj 
životní styl. Usmívat se na cizí lidi, pomoci 
slepému člověku přejít ulici, případně 
zasáhnout, když je potřeba... atd. 
 
Miloš: Dobrovolnictví se věnuji už od svých 
studentských let a myslím, že mě změnilo 
k lepšímu jak na osobní, tak na profesní 
úrovni. Mohl jsem poznat mnoho dobrých 
a zajímavých lidí, naučit se něco nového 
a zažít tolik krásných životních okamžiků. 
Možnost nabídnout podporu a pomoc nebo 
udělat něco dobrého pro druhé je to, co 
dává mému životu smysl. 
 
Jaký je váš pracovní den? Co děláte jako 
dobrovolníci? 
Mohamed: V současné době pracuji s lidmi 
bez domova, s českými dětmi, a především 
s ukrajinskými uprchlíky. Až se mi podaří 

lépe zvládnout češtinu, budu se moci více 
zapojit. 
 
Miloš: Projekt, kterého se účastním, je velmi 
dobře organizovaný a nabízí širokou škálu 
různých aktivit. Pracuji například s lidmi 
bez domova, chodím do domova pro se-
niory, pomáhám se Sportklubem pro děti 
a projektem Young Caritas, nabízím výuku 
jazyků, ale i workshopy pro děti. 
 
Jak se vám líbí Česká republika a České 
Budějovice, kde teď žijete? 
Mohamed: Líbí se mi, jak je tu všechno 
blízko sebe – nemocnice, trhy či nákupní 
centra. Také se mi tu moc líbí historické 
budovy. 
 
Miloš: Na svůj první zahraniční dobro-
volnický workcamp jsem se vydal již v roce 
2016. Bylo to také v České republice, 
a jelikož jsem byl ohromen českou kul-
turou, jazykem a přírodou, rozhodl jsem se, 
že sem musím přijet znovu. Jsem moc rád, 
že jsem tady. 
České Budějovice jsou krásné město. Líbí se 
mi architektura a to, že jsou tu dvě řeky. 
Pozorovat Vltavu ze Sokolovského ostrova 
je prostě úžasné. 

 
Máte čas i na cestování tady v Čechách? 
Jaká místa jste navštívili? 
Mohamed: Ano, navštívil jsem Prahu 
i Český Krumlov a rád se tam opět podívám. 
 
Miloš: Byl jsem v půvabném městě Český 
Krumlov. Bylo to v době, kdy byl vánočně 
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vyzdoben, takže to byl nádherný zážitek, 
který tomu dodal kouzelný pocit. Jinak 
jsem zde měl možnost vidět spoustu 
krásných ulic, parků či lesů. Nikdy jsem 
neměl rád turistické oblasti a atrakce; 
krása se dá najít i v obyčejných 
každodenních věcech a místech. 
 
Můžete nám o sobě říct více?  
Mohamed: Je mi 23 let a jsem z Egypta. 
Studuji chemické inženýrství na China 
University of Petroleum Beijing jako 
stipendista a pracuji na volné noze jako 
freelancer. Mám sestru a bratra a jsem 
nejmladší. Mám rád filmy, televizní seriály, 
videohry a fotbal. Moc rád objevuji, jak se 
liší svět tady v České Republice od Číny 
nebo Egypta, což mě učí poznávat 
a oceňovat, co je pro mě z každé kultury 
přínosné, ale také dává nahlédnout, jaký 
mají vliv prostředí, politika či krajina na 
povahu místních lidí. 
 

Miloš: Pocházím z východní části Srbska 
a vystudoval jsem psychologii. Rád se 
setkávám s jinými lidmi a poslouchám 
jejich příběhy. 
 

 
Miloš se hned po příjezdu zapojil do projektu Young Caritas 

 

Překvapilo vás něco tady v Čechách?  
Mohamed: Ano, samozřejmě! Jsem 
ohromen obrovským počtem pracujících 
žen, chladným počasím, jak mohou lidé 
chodit na procházky a normálně fungovat 

v –10 °C, menším množství jídla, které Češi 
jedí, jak polévka je nezbytným začátkem 
každého oběda, a reakcí lidí, kteří na mě 
všude zírají, jako by nikdy dříve neviděli 
nikoho s tmavší barvou pleti. 
 
Miloš: Když jsem zde byl poprvé, zaujala mě 
snaha o ochranu přírody, ale i outdoorový 
životní styl. Teď, když tu žiji už několik 
měsíců, jsem ohromen tím, jak jsou lidé milí 
a laskaví! 
 

 
 

 
Mohamed pomáhá také s navigováním uprchlíků z Ukrajiny  
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